
Møteprotokoll Fauske Kommune  

   

Formannskap 
 
 

 

Møtedato: 20.10.2022 Fra kl. 09:00 Til behandling: Sakene  

Møte nr: 12/2022 Til kl. 17:50 Møtested: Kommunestyresalen, 
administrasjonsbygget 

 
 
TILSTEDE PÅ MØTET: 

Medlemmer Parti 
Hilde Johanne Dybwad AP 
Kathrine Moan Larsen AP 
Nils-Christian Steinbakk AP 
Ronny Borge H 
Ingelin Noresjø KRF 
Per-Gunnar Kung Skotåm R 
Karl Gunnar Strøm SP 
Marlen Rendall Berg SP 

 

Varamedlemmer Parti 
Stian Stenberg FRP 
 
Arbeidsmøte 
Ole Tobias Orvin 

 
 
SV 

 

Andre: 
Berit Vestvann Johnsen 
Ellen Beate Lundberg 
Helge Delphin Akerhaugen 
Ingrid Steen Navjord 

 
 
 
 
Møtenotater: 

Innkallinga ble enstemmig godkjent. 

 

Orientering fra SKS. Møtet ble lukket med hjemmel kommunelovens § 11-5, tredje ledd b). 
Ved diskusjon ble Ronny Borge enstemmig erklært inhabil, jfr. forvaltningsloven § 6, første 
ledd e) 2. 

 

Arbeidsmøte budsjett v/Helge Akerhaugen og Ingrid Steen Navjord 
Gruppeleder SV, Ole Tobias Orvin, tiltrådte. 
Følgende bolker ble gjennomgått: 

· Statsbudsjettet 
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· Fast ansatte og lønnsutvikling 
· Renteutvikling 
· Budsjettiltak 

 

Arbeidsmøte politisk struktur 

· Per Gunnar Skotåm (R): 
- Må ha bredde i politikken 
- Ønsker 27/9 og 2 utvalg 

· Ole Tobias Orvin (SV): 
- Det er på godtgjørelsessiden vi kan hente inn summer 
- Enig med Rødt 

· Stian Stenberg (FRP): 
- Har ikke hatt dette oppe i partiet 
- Ser at det er lite besparelse 

· Karl Gunnar Strøm (SP): 
- Vi bør være enige 
- Kan gå ned til 25, men bør ha 2 utvalg 
- Bør se på andre summer 

· Nils-Christan Steinbakk (AP): 
- Har ingenting å tilføye 
- Enige med Rødt og SV 

· Ingelin Noresjø (KRF): 
- Samme som sist 
- Bør se på alternativ 1 
- Vi kan spare i godtgjørelsesreglmentet 

· Ronny Borge (H): 
 - Høyre kan gå for alle alternativene 

Marlen Rendall Berg (SP): 
- Med disse innspillene vil ordfører innstille på alternativ 1. Dette medfører en økning på ca. 
300.000,-. 
- Det bes om at partiene kommer med SWOT-analyse til ordfører innen 11.11.22. 

 

Godkjenning av sakslista: 
- Sak 83/22 behandles som siste sak 

Sakslista med endring ble enstemmig godkjent. 

 

Spørsmål: 

· Per-Gunnar Skotåm (R): 
Det har vært kraftige beskyldninger i avisen mellom ordfører og en annen 
representant. Hvis det er fattet vedtak etter hasteparagrafen, burde det vært referert i 
kommunestyret. 

· Kathrine Moan Larsen (AP): 
1. Ordfører besvarte spørsmål i kommunestyret ang. beredskap tunnelbrann. Det var 
ikke satt krisestab og innbyggerne var ikke informert. Hvis ikke kommunen skal 
informere, hvem skal da gjøre det? 
2. Brannberedskap i Sulitjelma. Hva er status og når kommer saken opp i 
kommunestyret? 
3. Hva er status på ledige plasser i kommunale barnehager? 



Side 3 
 

 

Svar på spørsmål fra forrige formannskapsmøte: 

Kommunedirektør svarte. 

· Åpningstider i barnehagene. Samarbeidsutvalgene i hver barnehage kan bestemme 
åpningstidene. Det er ingen foreldre som har tatt kontakt om endringer i åpningstider. 
Kommunedirektør videresender svaret på epost til formannskapssekretær, som så 
sender dette ut til formannskapet. 

· Status arealplan. Det skal lages sak til plan- og utviklingsutvalget ang. revisjon av 
arealplanen. Hele planen vil ikke bli tatt. Særlig tekstdelen må endres. Prosessen med 
rullering er igang. 

· Lys på fotballsletta i Sulitjelma. I følge enhetsleder kultur er dette en utfordring, 
ettersom kommunen ikke har økonomi til å få ordnet alt med vedlikehold. Det er søkt 
på tippemidler. Dette kommer med i neste politiske behandling. 

 

Svar på spørsmål: 

Kathrine Moan Larsen: 
Pkt. 1. Kommunedirektør svarte. I forbindelse med tunnelbrannen var ikke krisestab satt. 
Fauske kommune visste ingenting om tunnelbrannen og fikk ikke tilbakemelding fra noen. 

Per-Gunnar Skotåm: 
Ordfører svarte. Generelt bør saker tas opp i møte eller direkte med ordfører og 
kontrollorganet. Vi må ha respekt for hverandre. 
Ved rettsforliket tar ordfører selvkritikk. Medlemmene i formannskapet ble oppringt, men 
formannskapssekretær var ikke tilstede for å ta referat eller hadde stått for innkalling. 
Ordfører vil legge fram et eget notat fra møtet til kommunestyret. Forliket er offentlig. Det vil 
legges fram en rapport om dette til kommunestyret. 
Ordfører har partsevne, jf. delegeringsreglementet Tvisteloven § 2-1. Vi må se på 
delegeringsreglementet. 

 

Inhabilitet 

· Ronny Borge: 79/22 - Styreleder SKS 
· Nils-Christian Steinbakk: 85/22 - Styreleder stiftelsen 
· Kathrine Moan Larsen: 85/22 - Styremedlem i stiftelsen 
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UNDERSKRIFTER: 
Vi bekrefter med våre underskrifter at møteboken er ført i samsvar med det som ble bestemt på møtet: 
 
Fauske 21.10.22 
 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
 
 
Marlen Rendall Berg 
ordfører 

Ronny Borge 
varaordfører 

representant 

 
Protokollen er godkjent av formannnskapet i møte nr           den 
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Saksliste 
 

Saksnr. Sakstittel  
074/22 Godkjenning av møtebok  

075/22 Delegerte saker i perioden  
076/22 Referatsaker i perioden  

077/22 Søknad om erverv av kommunale eiendommer 
gnr/bnr. 119/331 - Sandnes industriområde, Sulitjelma. 

 

078/22 Etablering av Salten Ungdomsråd  
079/22 103/744 - Fauske/Sprint - Klage på gebyr for 

oppmålingsforretning - Gymnasveien 3, Fauske 
 

080/22 119/1 - Sulitjelma Skytterlag - Klage på gebyr for 
oppmålingsforretning - Daja, Sulitjelma 

 

081/22 63/6 - Harald J. Bjørnbakk - Klage på betaling av 
tinglysingsgebyr 

 

082/22 Nordland fylkeskommunes kulturpris - 2022 Unntatt 
offentlighet 

083/22 Fauske kommunes kulturpris 2022 Unntatt 
offentlighet 

084/22 Høringsuttalelse fra Fauske kommune - NOU 2022: Ny 
minerallov 

 

085/22 Sjønstå Gård - søknad om ekstraordinær driftsstøtte 
2022 
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074/22: Godkjenning av møtebok 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Møtebok nr. 11/2022 godkjennes. 

 
Formannskap 20.10.2022: 
 
 
Behandling: 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 074/22 Vedtak: 
Vedtak: 

Møtebok nr. 11/2022 godkjennes. 

 
 
 
075/22: Delegerte saker i perioden 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Delegerte saker tas til orientering. 
 
Formannskap 20.10.2022: 
 
 
Behandling: 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 075/22 Vedtak: 
Vedtak: 

Delegerte saker tas til orientering. 

 
 
 
076/22: Referatsaker i perioden 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Dokumentene tas til orientering. 
 
Formannskap 20.10.2022: 
 
 
Behandling: 
Nils-Christian Steinbakk (AP) foreslo til RS3: 
Iris Salten IKS 
Husholdningsgebyr/renovasjon foreslås økt med 10,8 % og i fjor var den på 5,8 %. Dette er 
langt utover normal prisstigning. Formannskapet forutsetter at gebyr for renovasjon holdes på et 
lavest mulig nivå og bør ikke overstige normal lønns- og prisstigning. 
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Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
AP's forslag RS3 ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 076/22 Vedtak: 
Vedtak: 

Dokumentene tas til orientering. 

RS3: 
Iris Salten IKS 

Husholdningsgebyr/renovasjon foreslås økt med 10,8 % og i fjor var den på 5,8 %. Dette 
er langt utover normal prisstigning. Formannskapet forutsetter at gebyr for renovasjon holdes 
på et lavest mulig nivå og bør ikke overstige normal lønns- og prisstigning. 

 
 
 
077/22: Søknad om erverv av kommunale eiendommer gnr/bnr. 119/331 - Sandnes 
industriområde, Sulitjelma. 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 
Fauske kommune selger eiendommen gnr. 119, bnr. 331 med et samlet areal på 20458 
m2 til Nye Sulitjelma Gruver AS (NSG AS). I salget inngår alt av eksisterende 
bygningsmasse og dets innhold i de ulike bygninger og siloer.  
  
Fra salget er gjennomført overtar kjøper alt ansvar av eiendommen og  
bygningsmassen. 
 
Når salget er gjennomført skal NSG AS innen1 - en - måned rive transportbandet som 
går fra flotasjonsbygningen til Kis-siloen. Og innen 3 – tre - år etter at salget er 
gjennomført (salgsdato) skal resterende bygningsmasse av Kis-siloen rives. 
 
Før salget skal det tas takst. To uavhengige takstmenn skal gjennomføre takseringen, 
der en oppnevnes av Fauske kommune og den andre oppnevnes av NSG AS. Ved 
differens på takster skal differansen på disse takstene deles i midten.   
 
Kjøper dekker alle omkostninger i forbindelse med salget, så som oppmåling, 
tinglysninger og øvrige kostnader i tilknytning til salget.  
 
 

 
Formannskap 20.10.2022: 
 
 
Behandling: 
Ordfører foreslo: 
Saken sendes tilbake til kommunedirektøren. 
 
Ordførers forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 077/22 Vedtak: 
Vedtak: 

Saken sendes tilbake til kommunedirektøren. 
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078/22: Etablering av Salten Ungdomsråd 
 
Kommunedirektørens forslag til innstilling: 

Kommunestyret er positiv til etablering av Salten ungdomsråd og bevilger kroner 
15.000,- pr. år i perioden 2023-2025, til sammen kr. 45.000,-. 
 
Bevilgningen dekkes over konto 1470-1000-1803. 
 

 
Formannskap 20.10.2022: 
 
 
Behandling: 
Kommunedirektørens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 078/22 Vedtak: 
Innstilling til kommunestyret: 

Kommunestyret er positiv til etablering av Salten ungdomsråd og bevilger kroner 
15.000,- pr. år i perioden 2023-2025, til sammen kr. 45.000,-. 
 
Bevilgningen dekkes over konto 1470-1000-1803. 

 
 
 
079/22: 103/744 - Fauske/Sprint - Klage på gebyr for oppmålingsforretning - Gymnasveien 
3, Fauske 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Klage om urimelig gebyr for oppmålingsforretning tas til følge. Oppmålingsgebyret 
reduseres med kr. 7596,- på grunn av samordningseffekt ved fradeling av to tomter 
samtidig. Med tinglysingsgebyr blir samlet gebyr kr. 29.895,- 
 

 
Formannskap 20.10.2022: 
 
 
Behandling: 
Forslag til vedtak fra Ap, foreslått av Kathrine Moan Larsen,      Arbeiderpartiet 
Klage av 19.09.2022 tas til følge og Fauske Sprint innvilges 100 % fritak for gebyr på 
oppmålsforretning for gbnr 103/744, saksnr 19/2160, til sammen kr 37.490,- . 
Formannskapet ber Kommunedirektøren fremlegge sak for Kommunestyret der lag og 
foreninger som er registrert i Frivillighetsregisteret, rettet mot barn og unge og/eller fysisk 
aktivitet fritas for saksbehandlingsgebyr i plan og byggesaker. Foreningen skal ikke være 
fortjenestebasert og hovedsakelig basert på frivillig innsats. 
 

 
Nytt forslag til vedtak, foreslått av Ingelin Noresjø, Kristelig Folkeparti 
Sprints klage tas delvis til følge. Sprint betaler gebyr for det minste arealet i hht 
betalingsregulativet. 
 
Formannskapet ber Kommunedirektøren i forbindelse med betalingsregulativet fremlegge sak 
for Kommunestyret der lag og foreninger som er registrert i Frivillighetsregisteret, rettet mot 
barn og unge og/eller fysisk aktivitet vurderes fritatt for saksbehandlingsgebyr i plan og 
byggesaker. Foreningen skal hovedsakelig være basert på frivillig innsats. 
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Ronny Borge (H) stilte spørsmål med egen habilitet. Han er styreleder i Fauske/Sprint. 
Borge ble enstemmig erklært inhabil med hjemmel i forvaltningsloven § 6, første ledd e) 1. 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig forkastet. 
KRF's forslag ble vedtatt med 4 (1FRP, 1KRF, 2SP) (ordførers dobbeltstemme) mot 4 (3AP, 
1R) stemmer avgitt for APs forslag. 
 
FOR- 079/22 Vedtak: 
Vedtak: 

Sprints klage tas delvis til følge. Sprint betaler gebyr for det minste arealet i hht 
betalingsregulativet. 
 
Formannskapet ber Kommunedirektøren i forbindelse med betalingsregulativet 
fremlegge sak for Kommunestyret der lag og foreninger som er registrert i 
Frivillighetsregisteret, rettet mot barn og unge og/eller fysisk aktivitet vurderes fritatt for 
saksbehandlingsgebyr i plan og byggesaker. Foreningen skal hovedsakelig være 
basert på frivillig innsats. 

 
 
 
080/22: 119/1 - Sulitjelma Skytterlag - Klage på gebyr for oppmålingsforretning - Daja, 
Sulitjelma 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Klage om urimelig gebyr tas til følge. Oppmålingsgebyret reduseres med kr. 35.122,- 
etter en skjønnsmessig vurdering. Med tinglysingsgebyr blir samlet gebyr kr. 35.662,- 
 

 
Formannskap 20.10.2022: 
 
 
Behandling: 
Forslag til vedtak fra Ap, foreslått av Kathrine Moan Larsen,      Arbeiderpartiet 
Klage av 04.08.22 tas til følge og Sulitjelma Skytterlag innvilges 100 % fritak for gebyr på 
oppmålsforretning for 119/1, saksnr 21/1769, til sammen kr 70.887,- 
Formannskapet ber Kommunedirektøren fremlegge sak for Kommunestyret der lag og 
foreninger som er registrert i Frivillighetsregisteret, rettet mot barn og unge og/eller fysisk 
aktivitet fritas for saksbehandlingsgebyr i plan og byggesaker. Foreningen skal ikke være 
fortjenestebasert og hovedsakelig basert på frivillig innsats. 
 

 
Nytt forslag, foreslått av Ingelin Noresjø, Kristelig Folkeparti 
Skytterlagets klage tas delvis til følge. Skytterlaget skal betale gebyr for oppmåling av areal 
mellom 1501 – 2500 m2 i hht betalingsgregulativet. 
 
Formannskapet ber Kommunedirektøren i forbindelse med betalingsregulativet fremlegge sak 
for Kommunestyret der lag og foreninger som er registrert i Frivillighetsregisteret, rettet mot 
barn og unge og/eller fysisk aktivitet vurderes fritatt for saksbehandlingsgebyr i plan og 
byggesaker. Foreningen skal hovedsakelig være basert på frivillig innsats. 
 

 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig forkastet. 
KRF's forslag ble vedtatt med 5 (1FRP, 1H, 1KRF, 2SP) mot 4 (3AP, 1R) stemmer avgitt for 
APs forslag. 
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FOR- 080/22 Vedtak: 
Vedtak: 

Skytterlagets klage tas delvis til følge. Skytterlaget skal betale gebyr for oppmåling av 
areal mellom 1501 – 2500 m2 i hht betalingsgregulativet. 
 
Formannskapet ber Kommunedirektøren i forbindelse med betalingsregulativet 
fremlegge sak for Kommunestyret der lag og foreninger som er registrert i 
Frivillighetsregisteret, rettet mot barn og unge og/eller fysisk aktivitet vurderes fritatt for 
saksbehandlingsgebyr i plan og byggesaker. Foreningen skal hovedsakelig være 
basert på frivillig innsats. 

 
 
 
081/22: 63/6 - Harald J. Bjørnbakk - Klage på betaling av tinglysingsgebyr 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Klagen avslås. Fauske kommune betaler ikke tilbake tinglysingsgebyr for overføring av 
gbnr. 63/6 til klager. 
 

 
Formannskap 20.10.2022: 
 
 
Behandling: 
Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 081/22 Vedtak: 
Vedtak: 

Klagen avslås. Fauske kommune betaler ikke tilbake tinglysingsgebyr for overføring av 
gbnr. 63/6 til klager. 

 
 
 
082/22: Nordland fylkeskommunes kulturpris - 2022 
      
 
 
083/22: Fauske kommunes kulturpris 2022 
 
 
 
084/22: Høringsuttalelse fra Fauske kommune - NOU 2022: Ny minerallov 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Fauske kommune er positiv til en ny minerallov, men er ikke enig i endringene som 
foreslås i plan- og bygningsloven og motorferdselsloven da kommunen anser at 
forslagene vil svekke kommunalt selvstyre.  
Fauske kommune slutter seg for øvrig til Utmarkskommunenes sammenslutning (USS) 
sitt høringssvar. 
 

 
Formannskap 20.10.2022: 
 
 
Behandling: 
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Kommunedirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 084/22 Vedtak: 
Vedtak: 

Fauske kommune er positiv til en ny minerallov, men er ikke enig i endringene som 
foreslås i plan- og bygningsloven og motorferdselsloven da kommunen anser at 
forslagene vil svekke kommunalt selvstyre.  
Fauske kommune slutter seg for øvrig til Utmarkskommunenes sammenslutning (USS) 
sitt høringssvar. 

 
 
 
085/22: Sjønstå Gård - søknad om ekstraordinær driftsstøtte 2022 
 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Sjønstå Gård tildeles kr 50.000.- i engangsstøtte med vilkår. Vilkåret for bevilgningen er 
at stiftelsen Sjønstå Gård ikke avvikles. 
 
Utbetalingen betinges videre av at midlene benyttes til drift og ikke blir en del av en 
eventuell konkurs eller annen styrt avvikling. 
 

Beløpet dekkes over formannskapets disposisjonskonto.  
 
Kommunedirektøren må igangsette reelle sonderinger og evt. forhandlinger med 
Nordlandsmusèet om en driftsovertakelse av Sjønstå Gård. 

 
 

 
Formannskap 20.10.2022: 
 
 
Behandling: 
Nytt forslag til vedtak, foreslått av Ingelin Noresjø, Kristelig Folkeparti 
Sjønstå Gård tildeles kr 50.000.- i engangsstøtte med vilkår. Vilkåret for bevilgningen er at det 
startes en prosess for å igangsette reelle sonderinger og evt. forhandlinger med 
Nordlandsmusèet om en driftsovertakelse av Sjønstå Gård. 
 
Utbetalingen betinges videre av at midlene benyttes til drift og ikke blir en del av en eventuell 
konkurs eller annen styrt avvikling. 
 
Beløpet dekkes over formannskapets disposisjonskonto. 

 
Nils-Christian Steinbakk (AP) stilte spørsmål med egen habilitet. Han er styreleder i stiftelsen. 
Kathrine Moan Larsen (AP) stilte spørsmål med egen habilitet. Hun er styremedlem i stiftelsen. 
Steinbakk og Larsen ble enstemmig erklært inhabile med hjemmel i forvaltningsloven § 6, første 
ledd e) 1. 
 
KRF's forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
FOR- 085/22 Vedtak: 
Vedtak: 

Sjønstå Gård tildeles kr 50.000.- i engangsstøtte med vilkår. Vilkåret for bevilgningen er 
at det startes en prosess for å igangsette reelle sonderinger og evt. forhandlinger med 
Nordlandsmusèet om en driftsovertakelse av Sjønstå Gård. 
 
Utbetalingen betinges videre av at midlene benyttes til drift og ikke blir en del av en 
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eventuell konkurs eller annen styrt avvikling. 
 
Beløpet dekkes over formannskapets disposisjonskonto. 

 
 
 
 


